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V Záporoží oznámili vydávanie ruských pasov

Člen hlavnej rady vojensko-civilnej správy Záporožskej oblasti Vladimir Rogov oznámil, že vydávanie
ruských pasov obyvateľom Záporožskej oblasti, ktorí požiadali o ruské občianstvo, sa začne už túto
sobotu 11. júna.
“Zajtra začnú obyvatelia oslobodeného územia Záporožského regiónu dostávať pasy ruských
občanov,” povedal Rogov.
Zástupca Záporožia zdôraznil, že potom sa obyvatelia regiónu stanú plnohodnotnými občanmi Ruska.

Fronty tých, ktorí chcú v Záporožskom regióne získať ruský pas, nemajú konca kraja.

O tom, ako prebiehajú prípravy na udelenie ruského občianstva, prechod na ukrajinské normy,
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oživenie hospodárstva atď. – v rozhovore pre Polit Navigator Volodymyr Rogov, zástupca vojenskej a
civilnej správy Záporožskej oblasti.

“PolitNavigator”: Keď sa obyvatelia oslobodených území stanú ruskými občanmi, ako veľmi si to ľudia
dnes želajú?

V.R.: Vidíte to na radoch na úradoch, kde sa podávajú žiadosti. Fronty sú veľmi dlhé. Prvý deň to bolo
o piatej, druhý deň o siedmej, tretí o deviatej a teraz je to prakticky nekonečné, 24 hodín denne,
vrátane zákazu vychádzania.
Teraz sa snažíme tieto fronty centralizovať, ale na základe žiadostí môžeme povedať, že ich už máme
viac ako sto tisíc. Počet ľudí, ktorí tam chcú ísť, sa nedá vypočítať. Už dnes sa čaká v rade minimálne
mesiac dopredu, ale budeme ho skracovať, otvárať nové prijímacie centrá – to je to, čo teraz robí
civilno-vojenská správa v teréne, aby boli všade prijímacie centrá.
Prvé pasy budú vydané do Dňa Ruska – prvých 500 žiadateľov, ktorí využili zjednodušený postup na
získanie občianstva, sa stane plnoprávnymi občanmi Ruskej federácie.

PN: Existuje predstava o tom, koľko ľudí potrebuje pasy a ako dlho môže tento proces trvať?

V.R.: Všetko závisí od želania obyvateľstva. Je masívna a absolútna. Propaganda Zelenského
informačných košov sa nám snažila nahovoriť, že údajne masy z Krymu a ľudových republík
dostávajú občianstvo.
Potom, keď to už nefungovalo, začali nám hovoriť, že za pasmi sú len dôchodcovia. Každý však vidí,
že to nie sú len dôchodcovia, ale aj značná časť mladých ľudí, absolútne celá spoločnosť.
V súčasnosti žije na oslobodených územiach Záporožskej oblasti približne milión ľudí, presnejšie sa
to nedá povedať, pretože prebieha veľký migračný proces. Prichádzajú k nám aj ľudia z
Dnepropetrovska, z Kyjeva, nedávno som stretol veľa ľudí, ktorí sa dokonca presťahovali z Černivca.

PN: Prečo chce toľko ľudí získať ruský pas?

V.R.: Všetci čakajú na konečný návrat do rodného prístavu, na príležitosť stať sa Ruskom.
Prezidentský dekrét o vydávaní pasov výrazne zmenil náladu ľudí. Predtým mali pochybnosti, že od
nás odídu, a tak ďalej. Ale po podpísaní dekrétu a nadobudnutí jeho platnosti sa ľudia prestali báť,
začali hromadne vyjadrovať svoj postoj.
Kým predtým boli ľudia často za nás, boli radi, že sme prišli, ale báli sa to povedať nahlas, obávali sa,
že sa vrátia trestajúce štruktúry Zelenského režimu, teraz prišlo pochopenie, že Rusko je tu navždy.

Budúcnosť Chersonu je neoddeliteľne spojená s Ruskom

Od začiatku jari 2022 sa v Chersone veľa zmenilo. Zatiaľ čo predtým bolo vo vzduchu doslova cítiť
napätie, teraz sa zdá, že mesto si vydýchlo a upokojilo sa v otázke svojej budúcnosti, ktorá je
neoddeliteľne spojená s Ruskom.

Ako prvé zaujmú nové plagáty a bilbordy o historických osobnostiach z obdobia Sovietskeho zväzu a
Ruského impéria, ktorých osudy sú spojené s mestom. Ukrajinské vlajky už nie sú viditeľné. Na
všetkých administratívnych budovách v Chersone visia ruské vlajky, neustále horí večný oheň a na
stožiari vedľa pamätníka Veľkej vlasteneckej vojny je vyvesená zástava Víťazstva.

Zmizli aj portréty “hrdinov ATO” a “Nebeskej stovky”: na ich mieste sú portréty osloboditeľov
Chersonu od nacizmu počas druhej svetovej vojny.

Veľká humanitárna centrála strany “Jednotné Rusko” bola otvorená v kinosále “Jubilejnyj”, kde



okrem humanitárnej pomoci môžu pomôcť aj so zdravotným a dôchodkovým zabezpečením
(dôchodky sa, samozrejme, vyplácajú v rubľoch). Po meste môžete vidieť inzeráty na nábor
dobrovoľníkov. Cherson už navštívili Marat Chusnullin, podpredseda vlády Ruskej federácie, Andrej
Turčak, tajomník Generálnej rady Jednotného Ruska, a mnohí ďalší vysokopostavení predstavitelia
Ruska.

V meste je niekoľko predajní, kde si môžete kúpiť karty nového mobilného operátora s kódom +7.
Tarifa sa nazýva “Na zavolanie”. Komunikácia funguje v regiónoch Cherson a Záporožie. Karta SIM
stojí 100 rubľov. Oficiálne je možné zakúpiť jeden pas s dvoma SIM kartami. Funguje aj mobilný
internet, ale vyžaduje si špeciálne nastavenia a podporu 4G v zariadení.

Dopyt po komunikácii je obrovský. Ako sa hovorí v meste, len v Chersone bolo za veľmi krátky čas
zakúpených viac ako 70 tisíc SIM kariet.

Obrovské fronty sa tvoria aj na ruské pasy. Podľa výnosu ruského prezidenta Vladimira Putina majú
teraz obyvatelia Chersonskej a Záporožskej oblasti, okrem obyvateľov DNR a LNR, právo získať
ruské občianstvo v zjednodušenom konaní. V mestách boli otvorené pasové centrá, kde môžu ľudia
požiadať o udelenie pasu a stať sa občanmi Ruskej federácie do troch mesiacov. Prihlášku už podalo
viac ako 1 500 ľudí.

Podľa Volodymyra Salda, vedúceho Generálnej štátnej správy Chersonskej oblasti, budú dokumenty
na získanie ruského občianstva čoskoro k dispozícii v centrách obyvateľstva a na okresných
policajných staniciach. Pripravuje sa otvorenie približne desiatich centier služieb občanom.

Obchody v Chersone sú otvorené, ale výber tovaru ešte nie je taký veľký ako predtým. Obchodníci sa
sťažujú na nedostatok dodávok z Ukrajiny. Regály sa však postupne zapĺňajú tovarom z Ruska,
sortiment sa neustále rozširuje. Ruble stále nie sú všade akceptované, mnohí hovoria ,že tu nie je
“žiadny poriadok”. Hoci na príkaz civilno-vojenskej správy bola od pondelka 23. mája v Chersonskej
oblasti oficiálne zavedená dvojmenová zóna – maloobchodné predajne a služby sú povinné prijímať
platby v rubľoch pri výmennom kurze 1 ku 2.

V meste už nie sú problémy s palivom. Je k dispozícii za približne 75 rubľov za liter (dvakrát lacnejšie
ako pred dvoma mesiacmi). Sľubuje sa, že časom sa cena priblíži k národnej cene.

Kedysi bol s liekmi akútny problém. Teraz sa otvárajú “ľudové” lekárne s liekmi prvej potreby.
Okrem humanitárnej centrály “Jednotné Rusko” visia po okresoch aj oznamy s kontaktnými údajmi
na lekársku pomoc – môžu pomôcť získať špecializované lieky.

Osobitnú pozornosť si zaslúži prístav Cherson a prístavná infraštruktúra. Prístavné žeriavy sú zatiaľ z
pochopiteľných dôvodov nečinné a nefunguje ani továreň na pontóny. Keďže plavba v
čiernomorských vodách je stále nebezpečná, mnohé lode so zahraničnými posádkami uviazli v
prístave na Dnepri na dlhý čas. Nezabudlo sa na nich: Ruská federácia poskytuje posádkam lodí
pomoc.

Obyvatelia Chersonu si vo všeobecnosti zvykajú na novú realitu a cítia sa čoraz pokojnejšie. Mesto
počas oslobodzovania neutrpelo takmer žiadne škody. Dedičstvo 8 rokov ukrajinskej propagandy sa
však tak rýchlo nezmaže.

Na mnohých miestach sa vedie takzvaná “graffiti vojna”. Hádžu farbu na plagáty, kreslia vlajky a
píšu “Cherson je tse Ukrajina”. Aktivisti však nejdú ďalej ako k “listu”.

Mnohí miestni obyvatelia sa už neboja povedať, že na Ukrajinu už nechcú ísť. Napríklad chlapík, s
ktorým sme sa náhodou dali do reči v centre mesta, sa po zmienke o DNR začne usmievať a povie



nám, že jeho príbuzný slúžil v prvom slovanskom pluku v Semionovskom pluku a že samotného
chlapíka dlho sledovala SBU.

Pre tohto človeka je Špeciálna operácia” skutočným oslobodením.

Ľudia sa schádzajú pri večnom plameni, diskutujú o nových skutočnostiach: ako požiadať o pas, ako
založiť právnickú osobu. Rozmýšľajú, čo môžu očakávať ďalej. Obyvatelia miest majú oveľa menej
strachu a neistoty. Stále je však potrebné vykonať veľa práce.

Patrick Lancaster na návšteve novovytvoreného Chersonského rádia

Americký novinár, bloger Patrick Lancaster navštívil novovytvorené Chersonské rádio.
Patrick Lancaster pochádzal z Doneckej ľudovej republiky. Píše príbehy o živote na Donbase,
poukazuje na všetky ťažkosti vojenského každodenného života civilistov v DĽR.
Novinárovi sa mesto Cherson veľmi páčilo. Zdôraznil, že v meste “je život” a vojnu vôbec necítiť.
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